
 1 

 

 

 

Protokół 

 z posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Środowiska   i Rolnictwa Rady Gminy 

Ksawerów, które odbyło się w dniu 30 maja 2007 roku w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy Ksawerów. 

Ad.1.  

Przewodniczący Henryk Nowak o godz. 12.00. otworzył posiedzenie Komisji 

Gospodarki Ochrony Środowiska i Rolnictwa i na podstawie listy obecności stwierdził, że                    

w posiedzeniu uczestniczy 7 członków komisji, co stanowi  kworum władne do 

podejmowania prawomocnych opinii. Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. Nieobecnych jest 3 członków Komisji.  

Ponadto w posiedzeniu Komisji brali udział: Wójt Gminy Maria Kopczewska, Zastępca 

Wójta –Rafał Tustanowski, Przewodniczący Rady - Tadeusz Grala, Wiceprzewodniczący 

Rady – Piotr Kuźnicki. 

Ad.2.  

Członkowie Komisji w głosowaniu – 7 głosami „za”, bez głosów przeciw                                                               

i wstrzymujących się zatwierdzili następujący porządek obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Środowiska                                                      

i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Spotkanie z mieszkańcami w sprawie dotyczącej ul. Modrej. 

4. Aktualny stan dróg i chodników na terenie Gminy Ksawerów i organizacja ruchu 

drogowego. 

5. Aktualna realizacja inwestycji w gminie Ksawerów. 

6. Sprawy różne i wniesione. 

7. Zamknięcie posiedzenia Komisji Gospodarki, Ochrony Środowiska                                                 

i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów 

Ad.3. 

W związku z tym, że zaproszeni na posiedzenie Komisji mieszkańcy nie przybyli, 

Przewodniczący zaproponował omówienie problemu zgłaszanego przez mieszkańców bez 

ich udziału.  

W wyniku przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji wypracowali następujący 

wniosek: 
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W związku z pismem Państwa Marszał i projektowaniem drogi w części ul. Modrej, 

na której znajdują się grunty rolne kl.III i ogrodzenie stanowiące własność ww 

wnioskuje się o rozbiórkę przez Państwa Marszałów ogrodzenia i dokonania 

podziału działki w części drogi. 

Ad.4. 

Wójt Gminy Maria Kopczewska przekazała informacje  na temat Wykazu dróg 

gminnych – stan na 31 grudnia 2006 roku oraz Wykazu dróg wewnętrznych na terenie 

Gminy Ksawerów.Ponadto Pani Wójt poinformowała, iż Starostwo Powiatowe 

opracowuje projekt aktualizacji ruchu, który następnie zatwierdzany jest przez Komisję 

Bezpieczeństwa i Policję. Wszystkie wnioski zgłaszane przez państwa radnych w sprawie 

bezpieczeństwa drogowego wysyłane są do Komisji Bezpieczeństwa, ponieważ każdy 

znak wymaga zatwierdzenia przez tą Komisję. Oprócz dróg publicznych na terenie gminy 

są drogi wewnętrzne m.in. część ul. Świerkowej, Wrzosowa, Topolowa, Orzechowa. Te 

drogi nie są drogami urządzonymi. Za każdą drogę odpowiada jej właściciel. Na dzisiaj 

świadomość społeczeństwa jest wyższa i ich właściciele oddają drogi pod zarząd Gminy. 

Są też sytuacje, gdzie drogi nie są wykupione i będziemy ten stan regulować. Na ul. 

Spółdzielczej mieliśmy taką sytuację, że z uwagi na brak porozumienia z mieszkańcami 

działek, inwestycja w tej ulicy była opóźniona o 2 lata. Co roku w budżecie Gminy 

przeznaczamy pewną kwotę na wykupy gruntów pod drogi gminne. Zdarzają się takie 

sytuacje, że ogrodzenia są w pasie dróg gminnych. W tej chwili są samowole budowlane, 

za które są sankcje karne. Na ul. Bednarskiej mamy problem z opracowaniem 

dokumentacji. Pan radny Marian Kaleta przekaże nieodpłatnie część działki pod drogę, ale 

pozostali mieszkańcy żądają zapłaty od 6 do 10 zł. za m2. W 2006 roku została 

wykupiona ul. Bema, która w 100% była ulicą prywatną. W tej chwili regulujemy stan ul. 

Wspólnej. Pani Wójt prosiła, aby państwo radni w miarę możliwości uczulali 

mieszkańców, aby ci w przyszłości nie blokowali inwestycji. Wszystkie zainteresowane 

osoby informujemy, jaki jest stan prawny dróg, ponieważ są problemy z umieszczaniem 

infrastruktury w drodze. Część dróg przejmujemy z mocy prawa od Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego. Na dzisiaj w Nadzorze Budowlanym jest dokumentacja dotycząca 

ul.Zachodniej, ponieważ na drogach asfaltowych chcemy kłaść chodnik.  

Pytania do pani Wójt: 

Radna Helena Rusak zapytała czy można nakazać właścicielom utrzymanie 

porządku przed posesją i czy jest już wiadomo coś na temat modernizacji ul. Jana Pawła 

II? 
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Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziała, że można jedynie karać mieszkańców 

mandatami. Odnośnie ul. Jana Pawła II, Pani Wójt odczytała treść pisma otrzymanego od 

Starostwa Powiatowego w Pabianicach.  

Radny Stefan Jędraszek zgłosił problem wyrzuconego gruzu na skrzyżowaniu ulic: 

Handlowa i ul. Nowotki, który utrudnia przejazd ta ulicą.  

Wójt Gminy Maria Kopczewska stwierdziła, że zgłosi ten problem do Starostwa                       

z prośbą o zabezpieczenie tego miejsca.   

Sołtys Urszula Górczyńska zapytała czy ul. Wspólna będzie poszerzana?  

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziała, że w przyszłości, ale nie teraz. 

Wszystkie inwestycje wymagają zgłoszenia do Nadzoru Budowlanego.  

Radny Bogumił Niewiadomy prosił o informację na temat chodnika na Woli 

Zaradzyńskiej i prosił o skoszenie trawy w parku.  

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziała, że w tej sprawie wysłane zostało pismo 

ponaglające do Zarządu Dróg Krajowych. Odnośnie koszenia parku, w pierwszej 

kolejności wykaszane są rowy.  

 Przewodniczący Komisji Henryk Nowak – zgłosił dziury w nawierzchni                          

w ul.Wschodniej i prosił o ich naprawę.  

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziała, że drogi gruntowe wymagają równiarki 

( odbywa się to 4 razy do roku). Utrzymanie dróg bitumicznych jest w naszym zakresie. 

Ulica Wschodnia jest ulicą powiatową i w sprawie ubytków na ul. Wschodniej zostało 

wysłane pismo do Starostwa.  

Ad.5. 

Wójt Gminy Maria Kopczewska przedstawiła wykaz planowanych inwestycji: 

1) Budowa sieci wod-kan w ul.Spółdzielczej i ul. Żytniej, 

2) Budowa sieci wod-kan w ul. Cichej  

3) Budowa budynku gospodarczego przy Szkole Podstawowej w Ksawerowie, 

4) Budowa sieci kan. w ul. Muzycznej, 

5) Budowa sieci kan. w Północnej – zrealizowana, 

6) Budowa sieci wod-kan w ul.Pomorskiej, 

7) Komputeryzacja Urzędu Gminy, 

8) Modernizacja Stacji Uzdatniania Wody w Nowej Gadce i w Ksawerowie, 

9) Projekt i budowa boiska przy Szkole Podstawowej w Woli Zaradzyńskiej, 

10) Przebudowa i rozbudowa budynku UGK, 
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11) Termomodernizacja Zespołu Budynków Szkoły Podstawowej w Woli Zaradzyńskiej-

zakończona.  

12) Inwestycja ŚDŚ w Ośrodku Zdrowia zakończona. W tej chwili trwa meblowanie. Są  

już pensjonariusze – 10 osób. Od miesiąca czerwca będzie zatrudniona kadra.  

13) Naprawa dachu w Ośrodku Zdrowia w Ksawerowie. 

Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Społecznej Helena Rusak odnośnie inwestycji 

oświatowych – czy będą tylko prowadzone jakieś inwestycje w Szkole Podstawowej                    

w Ksawerowie, ponieważ okna w Gimnazjum są nieszczelne. 

Wójt Gminy Maria Kopczewska odpowiedziała, że będzie remontowany dach                          

w Gimnazjum, zostanie zakupiony „budynek gospodarczy” dla Szkoły Podstawowej                       

w Ksawerowie. Okna będą wymieniane w przyszłości.  

Na zakończenie Pani Wójt poinformowała, iż na najbliższych sesjach będą przedkładane 

uchwały dotyczące rozdysponowania środków finansowych.  

Ad.6. 
Przewodniczący Komisji Henryk Nowak podsumował ten punkt następującymi wnioskami: 

1) W związku z pismem Państwa Marszał i projektowaniem drogi w części ul. 

Modrej, na której znajdują się grunty rolne kl.III i ogrodzenie stanowiące 

własność ww wnioskuje się o rozbiórkę przez Państwa Marszałów ogrodzenia                   

i dokonania podziału działki w części drogi. 

Po wykonaniu tego zadania zobowiązuje się strony do podjęcia negocjacji 

zmierzających w kierunku pozytywnego załatwienia sprawy. 

2) Bieżąco remontować drobne uszkodzenia powstałe w pasie drogi, tak, aby 

zachować bezpieczeństwo ruchu rogowego. 

3) W zakresie realizacji inwestycji wnosi się o ich prawidłowe wykonanie                              

i terminową realizację.  

Za przyjęciem wniosków głosowało 7 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących nie 

stwierdzono. 

Ad.7. 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Henryk Nowak o godz. 13.25. 

zamknął posiedzenie Komisji Gospodarki, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Protokół sporządziła: 

           Posiedzeniu Komisji 

                 przewodniczył 
     Załączniki: 

1. Lista obecności radnych.  

2. Lista gości.  
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Wnioski wypracowane na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa Rady Gminy Ksawerów w dniu 30 maja 2007 r. 

 

4) W związku z pismem Państwa Marszał i projektowaniem drogi w 

części ul. Modrej, na której znajdują się grunty rolne kl.III                              

i ogrodzenie stanowiące własność ww wnioskuje się o rozbiórkę przez 

Państwa Marszałów ogrodzenia i dokonania podziału działki w części 

drogi. 

Po wykonaniu tego zadania zobowiązuje się strony do podjęcia 

negocjacji zmierzających w kierunku pozytywnego załatwienia sprawy. 

5) Bieżąco remontować drobne uszkodzenia powstałe w pasie drogi, tak, 

aby zachować bezpieczeństwo ruchu rogowego. 

6) W zakresie realizacji inwestycji wnosi się o ich prawidłowe 

wykonanie i terminową realizację.  


